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Měsíční glosování
� Už dlouho nefungující Hotel 

Gustav Mahler má nového majite-
le, pražskou �rmu. Její zástupci se tu 
představili a řekli, že by chtěli, aby 
z objektu byl zase hotel. Tak nezbývá 
než doufat. 

� Jihlava prý pro dojíždějící při-
pravuje bezplatná parkoviště uvnitř 
města. Jen se lidé z radnice obávají, 
že tato parkoviště zahltí dlouhodo-
bě odstavené vozy. Myslím, že jejich 
obavy budou zcela jistě naplněny. 

� Sláva! Vysoká škola polytechnic-
ká může konečně začít stavět kole-
je pro studenty. Soudy totiž zamítly 
stížnosti některých lidí ve Fritzově 
ulici. Je to jen dobře, protože vysoká 
škola bez kolejí není vysokou školou. 

� Víte, že jeden z největších našich 
profesionálních bojovníků MMA 
šestačtyřicetiletý Petr Kníže se vrátil 
do ringu a 20. července porazil dvaa-
třicetiletého Radovana Úšrta ze Slo-
venska? Proč o tom píšeme? Protože 
to je jihlavský rodák. 

� Dle diskusí na sociálních sítích 
se jistě většina Jihlavanů těší na 
novou hokejovou arénu. Výstavba 
zatím pokračuje dle plánu, což mož-
ná nepotěší těch pár lidí, kteří třeba 
arénu nechtějí.  

� V Paříži začala olympiáda. Dívat 
se na ni bude možné i z fan zóny na 
Masarykově náměstí. A stejně jako 
v minulosti vyvstala otázka, zda je 
správné, aby nemohli soutěžit bělo-
ruští a ruští sportovci? Kdo by jim to 
umožnil, ať si uvědomí, že ani řada 
ukrajinských sportovců na olympiá-
du nepojede, i když z jiného důvodu. 
Zabili je ruští vojáci.  -pk-

Uplynul rok od zahájení stavby 
Horácké multifunkční arény.  

Petr Klukan �

Největší stavba v historii Jihlavy 
dosud běží tak, jak byla naplánová-
na. Potvrdilo to město, správce stav-
by i dodavatel u příležitosti ročního 
výročí od zahájení stavby. Ačkoliv se 
zatím na Horácké multifunkční aré-
ně (HMA) prostavělo jen zhruba 
necelých 400 milionů z dvoumiliar-
dového rozpočtu, hrubá stavba bude 
za pár měsíců hotova. 

Letošním cílem je hlavně zastřeše-
ní arény na zimu. Jak padlo při roč-
ní prohlídce staveniště, střecha je 
v Česku unikátní svým běžeckým 
oválem a pro stavaře skýtá řadu úska-

lí, na které se ale těší. 
Podle hlavního průvodce a 

manažera stavby HMA, městské-
ho radního Davida Beke (ODS), se 
aréna staví stejně jako před mno-
ha staletími jako takové koloseum. 
Dole herní plocha a postupně smě-
rem nahoru ochozy s místy od těch 
„chudších“ pro ty „nejbohatší“ až 
nahoře.  

Novináři měli možnost si celou 
stavbu projít od podzemního par-
koviště s hlavním vjezdem z Jirás-
kovy ulice až po nejvyšší patro. Vol-
ný výhled na budovu vysoké školy 
v celé své kráse do konce roku zmizí.

V těchto týdnech na stavbě pracu-
je 80 až 100 lidí. Největším oříškem 
je nedostatek prostoru pro stavbu, 

takže stavební materiál, co je nyní 
na ploše, musí být spotřebován, aby 
mohl být dovezen další. 

Beke vyvrátil i fámu, že se staví 
z drahých materiálů. Stavba je z beto-
nu, podobně jako aula vysoké školy. 
V bývalém zimním stadionu prý byly 
dražší materiály, které si tady vzhle-
dem k �nancím nemohli dovolit. 

Zajímavostí setkání všech zaintere-
sovaných s novináři byla skutečnost, 
že si správce stavby i stavební �rma 
přístup města pochvalovali. Zkuše-
nosti z jiných staveb v republice prý 
mají odlišné. Jak prohlásili, v  Jihlavě 
okamžitě reagují na jakýkoliv pod-
nět i připomínku. Za všechny úřed-
níky byla jmenována vedoucí odbo-
ru rozvoje města Alena Ko�ová. 

Letošním cílem je arénu zastřešit

MANAŽER stavby Horácké multifunkční arény radní David Beke se stal i hlavním průvodcem po stavbě, kterou měli novi-
náři možnost projít „od sklepa až po půdu“.  Foto: Petr Klukan


